
A kam budu chodit do druziny?" obával se maly chlapec z Hrádku

Jaká bude sportovnf hala? Rozhodnou lidé

DEBATA. Obyvatelé Hrádku prispéli podnétnymi nápady pro projekt budoucího sportovisté. PROJEKCE. Projektant Vojtéch Dubovy odpovídal na otázky obyvatel a predstavil moznosti projektu.

hrádek  Jak  bude vypadat 
sportovn í hala v Hrádku u ceské  
Skoly, která má byt nejvétsí 
stavbou v o b ci?  V eden í dalo  
prostor lidem , aby se se svym i 
pripom ínkam i a podnéty  
na projektu  podfleli.

JAN A GARTNEROVÁ

Na besedu, kde projektant Vojtéch 
Dubovy predstavil návrh sportoviáté, 
pristo ve stredu okolo patnácti místních 
obyvatel a nechybély ani déti. „Pözval 
isern 7Ást unce snnrtovních SDolkÜ.

nebude naplftovat jenom sportovní 
úcely, ale stane se i alternativním kul- 
turním a spolecenskym centrem.

Ctyri varianty
Dubovy poté promítl plán nové haly. 

Vysvétlil lidem, proé je studie navrze- 
ná tak, jak ji vidí na plátné. „Stavební 
pozemek je limitovany celou radou pa- 
rametrü. Vede pod ním vodovod, ply- 
novod, komunikaéní kabely operátora 
a pak je tady vedení vysokého napétí, 
které má ochranné pásmo sedm metrú. 
Prosté zahrnuje témér vsechny sité, coz 
ie nutné brát v potaz, abychom nezvy-

prelozka kabelu Telecomu, stála by 
zhruba tolik, co celá hala.

Hala by mohla byt montovaná, ocelo- 
vá, objekt motorestu by se zredukoval. 
Vznikly by v ném Satny, sociální záze- 
mí, recepce, v druhém patre napríklad 
sály pro cvicení, klubovny, posilovna 
a v podzemí treba wellness, zalezí na 
tom, co si budou lidé a investor prát. 
„Parkování by bylo za halou, a proto 
poéítáme i s boéním vchodem z parko- 
visté,“ dodal projektant ke konceptu.

Poté odpovídal na otázky místních. 
„Akam budu chodit do druziny?“ nebál 
se zeptat mezi prvními maly váímavy

Borski: Tepelné éerpadlo máme 
u skoly, a presto platíme roéné 200 tisíc 
korun za elektrinu. Obecné platí jedna 
zásada. Pokud v misté vede plyn, tepel
né cerpadlo se ekonomicky nevyplatí. 
Náklady na néj se nevrátí.

Dubovy: Müzeme umístit na strechu 
Boalu solární panely.

» Jak je zajISténa hlucnost haly?
Dubovy: Zálezí na pozadavcích 

ohledné vyuÉití haly. Tomu prizpúsobí- 
me obvodovy plást -  akustické panely. 
Tady bude hrát roli i cena.

udélat jako variantu, ale stavbu to op- 
ticky prodlouzí.

» Hala umísténá za Boalem níz mi píl
lele taková utopená.

Dubovy: Kdybych ji v terénu vyrov- 
nal, püsobila by pfíliS mohutné. Kazdo- 
pádné oprásím drevéné oblození i pül- 
kulatou strechu. Jde o pracovní návrh, 
ktery se dá ménit.

» Kam se bude dávat sportovní náradí?
Dubovy: Uvazovali jsme o prosto- 

ru pod schody, kterymi by se tubusem 
scházelo do haly ze skoly.



ivlciy o c  u a  i n c n n .

Dubovÿ: Zálezí na pozadavcích 
ohlednë vyuzití haly. Tomu prizpûsobi- 
me obvodovÿ pláSf -  akustické panely. 
Tady bude hrát roli i cena.

» Z éeho bude hala postavená?
Dubovÿ: Ocelová konstrukce, opláS- 

téní, zálezí na pozadavcích investora 
a flnancích.

» Jsou tady velké problémy se spodní 
vodou, pocítáte s tím?

Dubovy: Zatim se nedëlaly zádné 
hydrogeologické prûzkumy. Müze
me pod halou udëlat zelezobetonovou 
vanu, kam by Sla voda samospádem. Je 
to otázka pfevÿseni.

Borski: Voda z Boalu se nepfetrzité 
cerpala a odvàdëla kanálem do Olzy. 
Kazdopádné hala bude stále v provozu 
a bude mit svého správce, aby na její 
provoz dohlízel.

» Nelíbí se mi, te návrh stavby vypadá 
jako pres kopírák z obcí v okolí. Proc 
nepopustit uzdu fantazii a nepracovat 
vice se dfevem a prírodními materiály, 
nez stále samÿ beton? A pak se obá- 
vám, ze satny a toalety bokem sporto
viSté, cili v Boalu, mohou svádét ke krá- 
dezím. Nebyl by lepSí alespoñ jeden 
záchod I jako souíást haly?

Dubovy: WC pfístupné ze sportovi- 
Stë se dá vyfeSit. Co se tyká druhého 
dotazu, pojetí stavby zálezí na ekono- 
mické rentabilité. Samozfejmé se dá 
pfipravit individuální návrh, oblození 
dfevem, extra tvar objektu, ale projeví 
se to v nákladové oblasti véetné nároé- 
néjSí údrzby. Mël jsem i variantu se 
dfevem, ale v misté, kde stojí klasicky 
objekt Skoly, vede betonovÿ koridor, 
to nepüsobilo vkusnë. Ale jak fíkám, 
zálezí na pozadavcích investora, tedy 
obce.

»Nelíbí se mi til rüzné tvary strech 
vedle sebe. Sikmá Skoly, pülkulatá haly 
a rovná motorestu? Nebylo by lepSí, 
aby I Boal mël pùlkulatou?

Dubovy: Nemohly by se pak
na ni dát solární panely. Müzeme to

Na besedu, kde projektant Vojtéch 
I Dubovy pfedstavil návrh sportoviSté, 
' pfiSlo ve stfedu okolo patnácti místních 

obyvatel a nechybély ani déti. „Pozval 
jsem zástupce sportovních spolkü, 
Skoda, ze nedorazili. Právé oni by mohli 

| pfispét néjakym zajímavym nápadem 
k diskusi,“ zmínil starosta Robert Borski 
a pfipomnél, jaké kroky musel Hrádek 
udélat, nez se mohl zacít kreslit projekt.

„Télocvicnu jsme chtéli postavit 
u Skoly u í v roce 2009. Méli jsme pfi- 
slíbené dotace 70 milionü korun. Jenze 
pfiSla ekonomická krize a Kalousek je 
ocesal na deset milionü korun. Takze 
jsme misto toho zmodernizovali jídelnu, 
j kuchyñ, vyménili okna, udélali stfechu. 
Pak jsme koupili düm od pana Czud- 
ka na matefskou Skolku a uvazovalo 
se o vybudování télocvicny v zahradé. 
Jenze by byla malá,“ vykládal Borski.

Pak poznamenal, ze obyvatel Hrádku 
rok od roku pfibyvá. Jen loni zde vy- 
rostlo 12 novych rodinnych domü, coz 
podnítilo mySlenku, ze je tfeba mít vétSí 
prostory nejen na sportování, ale i plesy 
a rüzné akce. „Koupé motorestu Boal 
konecné otevfela dvefe stavbé sportovi
Sté,“ uvedl starosta s tím, ze télocvicna

novod, komunikacní kabely operátora 
a pak je tady vedení vysokého napétí, 
které má ochranné pásmo sedm metrü. 
Prosté zahrnuje téméf vSechny sité, coz 
je nutné brát v potaz, abychom nezvy- 
Sovali náklady nutností néco pfemistb- 
vat,“ podotkl Dubovÿ.

Nová sportovní hala by mêla mit roz- 
méry 20 x 40 metrü. VétSí se nevejde. 
A vÿSku do 10 metrü. Byla by o néco 
níze nez její zázemí, na které by se pfe- 
stavël bÿvalÿ motorest. To proto, aby 
neruSila pohled na celkovou zástavbu. 
K motorestu by se pfipojila krckem, 
kterÿby mohl slouzit i jako odpocinko- 
vá zona.

„Moznosti jak halu situovat jsme 
méli ctyfi. Rovnobëznë s komunika- 
cí, kolmo k silnici, kde by vsak stínila 
Skole, za motorestem kolmo k nému, 
kde by zase zasahovala do obsluzné 
komunikace pumpy, a za ctvrté, coz 
povazuji za nejlepSí feSení, rovnobézné 
se silnici za motorestem. Vÿhodou by 
byl rnozny pñstup pfímo ze Skoly néja
kym spojovacím prosklenÿm tubusem. 
Pfekládce plynu se vSak nevyhneme 
u zádné z variant,“ popisoval Dubovy. 
Starosta doplnil, ze nejhorSí by byla

pocítáme i s boéním vchodem z parko- 
viSté,“ dodal projektant ke konceptu.

Poté odpovídal na otázky místních. 
„A kam budu chodit do druziny?“ nebál 
se zeptat mezi prvními rnaly vSímavy 
chlapec. V souéasné dobé totiz obec 
umístila druzinu do prostor v budové 
bÿvalého motorestu. Starosta Borski 
ho uklidnil: „Pro druzinu upravíme 
místnost v nové matefské Skolce, kam 
se pak pfesune.“

Nacoselidéptali?
»Nelíbí se mi pioché zastreSení mo
torestu, neSlo by jiné? Musfme brát 
v potaz tíhu snéhu. Nebyla by lepSí sed- 
lová, aby objekt ladil s okolím?

Dubovy: Museli bychom obétovat 
druhé patro Boalu.

» V zimé sjede sníh na kríek a múie ho 
poniéit.

Dubovy: Müzeme navrhnout vyhfí- 
vání jeho stfechy.

» Uvazovalo se o vytápéní haly tepel- 
nÿm ¿erpadlem?

ZVENCÍ. Takhle by mélo sportoviSté vypadat pfi pohledu z cesty. FOTO I JANA GARTNEROVÁ

» Kam se bude dávat sportovní náradí?
Dubovÿ: Uvazovali jsme o prosto- 

ru pod schody, kterÿmi by se tubusem 
scházelo do haly ze Skoly.

Borski: Budeme se téSit na dalSí pfi- 
pomínky na internetu, kde studii umís- 
tíme. Je jeSté rok cas projekt doladit. 
Jsem moc rád za vSechny podnétné pfi- 
pomínky hlavné proto, ze sportoviSté 
bude pro vás.

jak objekt situovat, z cehoz posledni 
je podle projektanta nejschüdnéjsí.


